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Aspirin při PCI je nezbytný 
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GLOBAL LEADERS: schéma léčby 



GLOBAL LEADERS: výsledky po 2 letech 



GLOBAL LEADERS: compliance ve 1.roce vs klinické výsledky 



GLOBAL LEADERS: compliance ve 2.roce vs klinické výsledky 



Compliance při léčbě ticagrelorem: problém u pacienta nebo u lékaře ? 



DAPT po ACS 1 měsíc ??? 

 
 

ACS 

 
ASA+ticagrelor do 1m 

Ticagrelor 2-24m 
 

 
ASA+ ticagrelor do 12m 

ASA 13-24 m 

 
RR (95% CI) 

Úmrtí  
+  

infarkt myokardu 

 
147 

 
169 

 
0,86 (0,69-1,08) 

 
Krvácení BARC 3,5 

 
73 

 
100 

 
0,73 (0,54-0,98) 

 

! 



Lekce z GLOBAL LEADERS: 

Aspirin zůstává základním lékem pro dlouhodobou 
monoterapii nemocných po PCI 

  (celkový výsledek na konci studie neprokázal statisticky významnou převahu monoterapie ticagrelorem)  

 

 

…ale ticagrelor bez aspirinu byl v 1.roce významně lepší ! 

 



Lekce z GLOBAL LEADERS: 

Vysazování ticagreloru při podezření na nežádoucí účinky léčby 
je v 75% případů nepřiměřené 

 

 

1-měsíční DAPT po ACS, následovaná monoterapií 
ticagrelorem  

významně snižuje vážné krvácení proti 12-měsíční DAPT při 
srovnatelné účinnosti 
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1. Dual therapy bezpečnější triple therapy 

2. Apixaban je bezpečnější (NNT=24) a účinnější (NNT=26) než VKA 

 

3. Aspirin výrazně zvyšuje riziko krvácení (NNH=14) 

4. Aspirin nesnižuje významně riziko ischemických příhod  

 



Aspirin je po PCI rozhodně zbytečný, protože: 

 

• Po PCI (stabilní, ACS) budou výhodnější P2Y12 inhibitory  

(=budoucnost) 

 

• Po PCI u nemocných s fibrilací síní přidání aspirinu zvyšuje 
riziko krvácení a nepřináší významný prospěch  

(= žhavá současnost) 



Aspirin po PCI je zbytečný 


